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 در هندسه انقلاب اسلامي

موضوع دولت و كشور اسلامي براي اولين بار از سوي حضرت امام خامنه اي 
در اوايل دهه 70 )70/۱۱/۱2( در جريان گفت و شنود با ميهمانان خارجي 
مراس��م دهه فجر مطرح ش��د و پس از آن نيز همواره اين نكته به اشكال 
گوناگون مورد تأكيد معظم له قرار گرفته است، اما مطالبه جدي اهداف 
انقلاب اسلامي به سخنراني تاريخ 79/9/2۱ در جمع مسئولان و كارگزاران 
نظام مربوط مي شود كه ايشان رسماً فرآيند تحقق اهداف پنجگانه اسلامي 
يعني؛ »انقلاب اسلامي«، »نظام اسلامي«، »دولت اسلامي«، »جامعه يا 

كشور اسلامي« و »تمدن اسلامي« را مطرح كردند. 
رهبر معظم انقلاب اس��لامي در ادامه كار نيز به طور مستمر و در مقاطع 
مختلف، ضرورت تحقق اين اهداف را به مسئولان اجرايي كشور گوشزد 
كرده اند، از جمله در تاريخ 80/9/2۱ و مجدداً در تاريخ 83/8/6 در جريان 
ديدار مس��ئولان و كارگزاران نظام جمهوري اس��لامي به طرح موضوع 
پرداختند، پس از آن براي نخستين بار در تاريخ8٤/۵/28 در خطبه هاي 
نماز جمعه تهران، در تاريخ8٤/6/8 در ديدار اعضاي هيئت دولت، در تاريخ 
2٤/7/90 در ديدار دانشجويان كرمانشاه و در تاريخ90/7/27 در اجتماع 
مردم كنگاور ضرورت توجه به اين فرآيند را براي اقش��ار مختلف جامعه 
تشريح و س��رانجام يک بار ديگر در تاريخ92/6/6 در جريان ديدار رئيس 

جمهور و اعضاي هيئت دولت، به طرح اين موضوع پرداخته اند. 
گام اول )ايجاد انقلاب اسلامي( تا 22 بهمن ۱3۵7 و گام دوم )تشكيل و 
استقرار هندسه عمومي جامعه اسلامي و تصويب قانون اساسي و ايجاد 
قواي كشوري و لشكري نظام اس��لامي( به فاصله كوتاهي تا سال ۱360 
انجام گرفته و اينک 37 سال است كه جمهوري اسلامي ايران با افت و خيز 
و چالش هاي فراوان داخلي و خارجي در سومين ايستگاه تمدن اسلامي 
و تشكيل دولت اسلامي مانده و اگر چه در مسير تشكيل و استقرار دولت 
اسلامي حركت كرده  اما ظاهراً هنوز تا تشكيل دولت فرسنگ ها راه نرفته 
باقي مانده  است. حركت لاك پشتي دولتمردان و مسئولان نظام براي تحقق 
دولت تراز انقلاب اسلامي نه زيبنده اسلام و انقلاب اسلامي است، نه منطبق 
با شأن و منزلت والاي ملت ايران است و نه در مسير رضايت خداوند سبحان 
و ولي الله الاعظم ارواحنا فداه بوده و ناامي��دي و يأس مردم و طمع ورزي 
دشمنان قسم خورده ملت ايران را در پي دارد و آنچه در چهلمين سالگرد 
انقلاب اسلامي شاهد هستيم بازخورد همين كوتاهي و حركت لاك پشتي 
اس��ت. دولت تراز انقلاب اسلامي بايد سه هدف بس��يار مهم: »امنيت«، 
»عدالت« و »استقلال اقتصادي و رفاه عمومي« را با جديت دنبال نمايد 
و هر گونه كوتاهي در تحقق اين اهداف، خيانت به اسلام و موجب غضب 
خداوند متعال است، اهداف سه گانه مذكور فلسفه تشكيل حكومت الهي در 
زمين است كه حضرت ابراهيم علي نبينا و آله و عليه السلام طبق آيه ۱26 
سوره بقره از ذات پاك حضرت باری تعالی طلب نموده و حضرت امام جعفر 
صادق عليه السلام نيز فلسفه تشكيل حكومت را »تأمين امنيت«، »استقرار 
عدالت« و »ايجاد رفاه و آسايش« دانسته است: »ثلَاثهَُ أشياءَ يحتاجُ النّاسُ 

طُرّا إليَها: الأمنُ، والعَدلُ، والخِصبُ« )بحارالانوار ج7۵ ص233(
اهداف سه گانه مذكور محقق نخواهد شد مگر آنكه  ساز و كار مناسب و قانوني 
براي ممانعت از تسلط نااهلان و نامحرمان بر اركان حاكميت پيش بيني 
شود و دولتمردان و مسئولان نظام اسلامي بر اساس اصل شايسته سالاری 

به كار گرفته شده و واجد ويژگي هاي زير باشند: 
۱ - ساده زيست بوده و سبک زندگي خود را با الگوگيري از پيشوايان ديني، 
مطابق متوسط اقشار جامعه و بلكه پايين تر قرار دهند.  2 - توجه بنيادين 
و قانونمند به اقشار محروم داشته و مهم ترين مسئله نظام را كوشش براي 
رفع فقر و محروميت و حمايت جدي از طبقات مستضعف و محروم جامعه 
بدانند.  3 - استكبارستيز بوده و در نظام سلطه و دولت هاي مستكبر سرخم 
نكنند و بدانند كه دشمني استكبار نه به خاطر اين دولت يا آن دولت بلكه 
به دليل آرمان هاي نظام و كشور است و هرگز نبايد فريب لبخند دروغين 
دشمن را بخورند همان گونه كه از خشم دشمن هم نبايد هراسي به دل راه 
دهند.  ٤ - منافع ملي را بر منافع حزبي و فردي ترجيح دهند.  ۵ - روحيه 
انقلابي داش��ته و با رويكرد جهادي كمر به خدمت به مردم بسته و به قول 
شهيد مظلوم بهشتي شيفته خدمت باشد نه تشنه قدرت.  6 - شفافيت و 
صداقت با مردم و خود را خدمتگزار م��ردم و مردم را ولي نعمت خود بداند.  
7 - تكيه بر شايسته سالاری و به كارگيری افراد لايق، كاردان و متعهد و پرهيز 
از به كارگيری افراد بر اساس رانت و روابط حزبي و باندي و مسدود نمودن 
راه هاي ورود نااهلان و نامحرمان به اركان نظام.  8 - تكيه به ظرفيت هاي 
داخلي و اراده ملي و اعتماد به مردم به جاي اعتماد به دشمن و دل بستن به 
كمک هاي بيگانه.  9 - عزم جدي و قاطعيت در اجراي عدالت در تمام ابعاد 
آن و برخورد قاطعانه مفسدان اقتصادي، اجتماعي و فرهنگي و... و مروجان 
فساد سياسي و اسلام سرمايه داري و امريكايي.  ۱0 - تلاش مضاعف در مسير 
خودكفايي و استقلال اقتصادی، سياسي، فرهنگي و... و حركت دقيق در 

چارچوب راهبرد و سياست هاي كلي نظام و اطاعت عملي از ولي فقيه. 
طي 30 سال گذشته اگر چه در بعد امنيت )كه سهم قواي لشگري از اهداف 
سه گانه حكومت اسلامي است( موفق بوده و جواب های شيطاني دشمن 
در برابر اقتدار امنيتي نظام به كابوس تبديل شده و دست تروريست ها از 
هر گونه تعدي به كشور كوتاه مانده است اما در تحقق دو هدف بنيادين 
»استقرار عدالت« و »رفاه و استقلال اقتصادي« ناموفق بوده و با رفتارها 
و عملكرد سليقه اي دولتمردان و مسئولان در دولت هاي پيشين مواجه 
بوده ايم و در چهلمين سال انقلاب اسلامي وقت آن است كه قواي كشور 
ناكارآمدي و خطر فروپاشي در انديش��ه را جدي گرفته و با ايجاد انقلاب 
اقتصادي و تدوين نظام جامع اقتصادي كشور منطبق با ظرفيت هاي بومي و 
ملي و ايجاد سازوكار قانوني مناسب براي به كارگيری افراد لايق و پيشگيري 
از به كارگيری افراد نالايق در پست هاي مديريتي نظام مسير وحدت بخش و 

اميدآفرين و عزت ساز ملي را هموار كنند. 

سيد عبدالله متوليان

تفكر بسيجي در همايش فرماندهان ارتش و سپاه محور بود

ميثاق يد واحده ذيل تفكر بسيج 

بسيج و تفكر بس�يجي بار ديگر بهانه اي شد تا 
فرماندهان و مسئولان ارتش جمهوري اسلامي 
ايران و سپاه پاسداران انقلاب اسلامي به عنوان 
يد واح�ده و ب�ازوان اقتدار دفاعي كش�ور گرد 
هم بيايند. روز پنج ش�نبه اولي�ن همايش ائمه 
جماعات و فرماندهان بسيج كوي هاي سازماني 
ارتش فرصتي شد تا بس�يج و تفكر بسيجي بار 
ديگر به عنوان يك مكتب و يك راه كه تنها راه و 
كليد حل مشكلات است، مورد تأكيد قرار گيرد. 
امير سرلشكر سيد عبدالرحيم موسوي، فرمانده كل 
ارتش جمهوري اسلامي ايران طي سخناني در اين 
همايش گفت: از اينكه خداوند نام ما را در فهرست 
بس��يجيان عالم ثبت كرده اس��ت، شكر مي كنيم. 
شكري كه به گفته وي متكي به يک اعتقاد عميق 
و منطق قوي است. موسوي اضافه كرد: انتظاراتي 
كه خداوند بزرگ از انسان ها دارد، در فرهنگ بسيج 
متجلي است. وي با بيان اينكه »شيطان هم كار خود 
را مي كند و دائم در تلاش است كه انسان ها را از مسير 
الهي باز دارد«، افزود: بي دليل هم نيست كه شياطين 
بزرگ و كوچ��ک اين قدر در برابر بس��يج با بغض و 

دشمني برخورد مي كنند. 
   بازخواني يك خاطره و هجمه هايي كه شد

بخش ديگر سخنان فرمانده كل ارتش به بازخواني 
خاطره اي از ساليان دور و دليل هجمه هايي كه به وي 
شد، اختصاص داشت. امير موسوي با اشاره به اينكه 
در چند ماه گذشته و پس از بيان خاطره اي درباره 
اينكه حدود 20 سال پيش نزد رئيس دفتر فرماندهي 
معظم كل قوا گفته بود كه آرزوي قلبي اش است كه 
در بسيج فعاليت كند، هجمه هاي فراواني از سوي 
دشمنان انقلاب و نظام عليه او شكل گرفته است، 
افزود: در آن زمان حضرت آقا با آن ديد بلندشان و 
با نهايت بزرگواري بلافاصل��ه از اين موضع تمجيد 
كردند. اما در مقابل، گروهي نيز با شدت و قدرت هر 
چه تمام تر شروع به مخالفت و دشمني با اين موضع 
كردند و اين موضوع تا الان هم ادام��ه دارد. به نظر 
مي رسد اين موضوع درسي براي همه ما و يک ايجاد 
انگيزه و البته روشن شدن و نشان دادن راه است تا هر 
آنجا كه دشمن بيش از همه حساسيت نشان مي دهد، 
ما هم از زاويه خودمان روي آن حساس باشيم. وي 
با بيان اينك��ه »بخش عمده اي از كس��اني كه اين 
مخالفت ها و دشمني ها را مي كنند، اين سرباز كوچک 
را به خوبي مي شناسند«، ادامه داد: اين حرف براي 
آنها غيرمنتظره نبود. آنها از سال ها پيش ميزان علاقه 

من به بسيج را مي دانند، از خصوصيات و اعتقاد قلبي 
من به بسيج آگاه هستند و سابقه عملي ارتباط من 
و بسيج را دنبال مي كنند. اعلام موضع من براي آنها 
جديد نبود. به نظر مي رسد چيزي كه باعث شد آنها 
حساس شوند، اين بود كه مي خواستند اين موضع 
براي جوان ها الگو نش��ود. سرلشكر موسوي عنوان 
كرد: اينكه فرمانده ارتش فارغ از شخص من، با اينكه 
داراي جايگاه رفيعي است، با افتخار هر چه تمام تر 
از بس��يجي بودن حرف بزند، براي جوان ترها الگو 
خواهد شد. اين موضوع همچنين بيانگر اين است كه 
بسيجي بودن محدود به يک سازمان خاص نيست. 
هر انساني، در هر جايگاهي و با هر توانايي مي تواند به 
جايگاه خود متعصب باشد و به بسيجي بودن افتخار 
كند. حضرت آقا هم روي اين موضوع تأكيد كردند و 
فرمودند، فرمانده كل ارتش با دلبستگي سازماني و 
وابستگي عاطفي كه به ارتش دارد و من آن را تأييد 
مي كنم، اين مواضع را در وحدت نيروهاي مس��لح 

انتخاب مي كند. 
    تفك�ر بس�يج، كلي�د ح�ل بس�ياري از 

مشكلات
فرمانده كل ارتش س��پس كاركرد بس��يج و تفكر 
بسيجي را مورد اش��اره قرار داد و با تأكيد بر اينكه 
»بس��يجي بودن يک تفكر، يک مكت��ب و يک راه 
اس��ت«، تصريح كرد: واقعيت اين اس��ت كه كليد 
حل بسياري از مشكلات امروز ما بسيج است. اين 
بسيج است كه مي تواند بس��ياري از موانع را پشت 
سر بگذارد و بسياري از مشكلات را حل كند. بسيج 
ضامن بسياري از پيشرفت ها، اوج گرفتن ها و بقاي 
انقلاب است. همه ما بايد بسيجي فكر كنيم، بسيجي 
كار كنيم و به بسيجي بودن افتخار كنيم. فرمانده 
كل ارتش ادامه داد: دشمنان ما به خوبي مي دانند 
كه شايد بتوانند با برخي محاسبات در مورد برخي 
قدرت ها و نقاط قوت ما به خود اميد شكست نخوردن 
بدهند، اما در مقابله با تفكر بسيجي هيچ اميد پيروزي 

نخواهند داشت و اين قطعي است.   
     گرفتار جنگ رواني دشمن نشويم

فرمانده كل ارتش در ادامه تصريح كرد: امسال به نظر 
مي رسد برنامه اصلي دشمن روي جنگ اقتصادي سوار 
شده، اما در واقع برنامه آنها با عمليات رواني روي جنگ 
اقتصادي سوار شده است. ما چندين سال است كه با 
تحريم ها و مشكلات زندگي مي كنيم، اما آنها جوري 
وانمود مي كنند كه در شرايطي بدتر از گذشته هستيم. 
تا جايي كه اتفاقي مي افتد عده اي راه مي افتند، جرياني 

به راه مي اندازند و دعوايي ايجاد مي كنند تا مردم را از 
حيله و ترفند دشمن منحرف كنند. سرلشكر موسوي 
هشدار داد: ما بايد خيلي مراقب باشيم. مي گويند آدم 
عاقل دو بار از يک سوراخ گزيده نمي شود، اما ما چند 
بار بايد گزيده شويم؟ وظيفه بسيجيان در اين عمليات 
و جنگ رواني بسيار مهم است. دشمنان اصلي ما واقعاً 
قدرت مقابله با ما را ندارند. آنها مي دانند كه شمارش 
معكوس براي پايان عمرشان شروع شده و لحظه به 
لحظه به افول و زوال نزديک مي شوند، اما جوري رفتار 
مي كنند كه به ما بباورانند در وضعيت بدي قرار داريم. 
وي تصريح كرد: ايران در درون خود همه چيز براي آنكه 
سرزميني سربلندتر و آبادتر از امروز باشد را دارد. حتي 
اگر دور اين كشور ديوار بكشند هيچ اتفاقي نمي افتد. 
ما هشت سال با اين وضعيت با عالم جنگيديم، دشمن 
را زمين زديم و پشتش را به خاك ماليديم. اين همان 
ملت اس��ت و باز هم توانايي آن را داريم. فرمانده كل 
ارتش اضافه كرد: دشمن اين را مي داند و با پادوهايش 
در ايران روي موج ها سوار مي ش��وند. ما بايد مراقب 
باش��يم گرفتار جنگ رواني دشمن نش��ويم. درس 
بزرگ تر اين است كه حتي اگر دشمنان نفوذي كرده اند 
و جاهايي موفق شدند، راه هاي نفوذ را پيدا كنيم، آنها را 

ببنديم و مقابل دشمن بايستيم.  
حجت الاسلام عباس محمد حسني، رئيس سازمان 
عقيدتي سياسي ارتش نيز درباره فلسفه برگزاري اين 
همايش خاطرنشان كرد: هدف نخست از برگزاري 
مراسم تحقق بخشيدن به فرمان ولايي مقام معظم 
رهبري است. فرماندهي معظم كل قوا در حكمي به 
امير فرماندهي كل ارتش و رئيس سازمان عقيدتي 
سياسي ارتش اعلام كردند كه انتظار دارند ما موجب 
افزايش صميميت بين ارتش و س��اير بخش هاي 
نيروهاي مس��لح ش��ويم. يكي از راه ه��اي افزايش 
صميميت، همدلي بين بسيجِ ارتش و بسيجِ سپاه 
است. اين اتفاق در حال رخ دادن است و بايد كاملًا 
تحقق پيدا كند. محمد حسني به لزوم وجود وحدت 
ميان ارتش و سپاه اشاره كرد و افزود: ارتش و سپاه 
دو برادر هستند كه دست در دست هم به مقابله با 
دشمن مي روند. وحدتي كه در بسيج، سپاه و ارتش 
وجود دارد در هيچ كجا نيست. بسيج متعلق به امام، 
فرماندهي معظم كل قوا و مردم است. مردم صاحب 

انقلاب و خاستگاه اصلي بسيج هستند. 
   ضرورت توسعه تفكر بسيجي  در جامعه  

معاون فرهنگي و تبليغات دفاعي ستاد كل نيروهاي 
مس��لح نيز طي س��خناني در اين همايش ضمن 

قدرداني و تشكر از تدبير سازمان عقيدتي سياسي 
ارتش جمهوري اس��لامي ايران ب��راي برپايي اين 
همايش اثربخش و مهم، تصريح كرد: برگزاري چنين 
همايشي اثر بسيار مثبتي در تبليغ، تقويت و ترويج 
فرهنگ بسيجي در س��طح كاركنان، خانواده های 
ارتش و جامعه دارد. سردار سرتيپ پاسدار ابوالفضل 
ش��كارچي افزود: در طول س��اليان پس از پيروزي 
انقلاب اس��لامي ابزار و تجهيزات در نظام اسلامي 
پيشرفت قابل ملاحظه اي داشته است اما هيچ گاه 
به اين تجهيزات و امكانات وابسته نبوده ايم. وي با 
تأكيد بر اينكه نظام جمهوري اسلامي ايران به بسيج 
وابستگي جدي دارد، ادامه داد: مسئولان بسياري 
در كشور سِمَت گرفته اند كه عده زيادي خدمت و 
برخي هم خيانت كردند و پس از دوره اي رفته اند، 
آنچه نمي توان از آن عبور كرد بسيج و تفكر بسيجي 
است كه نظام جمهوري اسلامي ايران به آن وابستگي 
شديدي دارد. شكارچي حاكم شدن تفكر بسيجي را 
مهم تر از خود بسيج خواند و اضافه كرد: اقتدار نظام 
اسلامي در گرو تفكر بسيجي است و هر جا اين تفكر 
حاكم شده با وجود محدوديت هاي فراوان در نهايت 

موفقيت و پيروزي حاصل شده است. 
   زندگي علوي به  آقازادگی منجر نمي شود

سخنران ديگر اين همايش سردار سرتيپ پاسدار 
محمدحسين سپهر، جانشين رئيس سازمان بسيج 
مستضعفين بود. سردار سپهر با تأكيد بر اين نكته 
كه امروز دشمنان اسلام به اين نتيجه رسيده اند كه 
فرهنگ و مكتب ها را به هم بريزند، اضافه كرد: در 
شرايط كنوني يكي از وظايف پايگاه هاي مقاومت 
بسيج مقابله با تهاجم فرهنگي و تربيت بسيجيان 
نقش آفرين است. سردار سپهر با اش��اره به قدرت 
منطقه اي بسيج تصريح كرد: تفكر بسيجي آن قدر 
در جهان اسلام قدرت پيدا كرده است كه نتانياهو 
چندي پيش گفت »هر سويي نگاه مي كنم خميني و 
خامنه اي پشت مرزهاي اسرائيل خيمه زده اند. « وي 
همچنين در بخش ديگري از سخنان خود با اشاره به 
حقوق هاي نجومي گفت: اگر مسئولان و كارگزاران 
ما زندگي علوي داشته باشند نجومي بگير و آقازاده 
در كش��ور وجود نخواهد داش��ت و همه مردمدار و 

انقلابي خواهند بود. 
   شأن بسيج خدمتگزاري به مردم است

س��ردار محمدرضا ي��زدي، فرمانده س��پاه محمد 
رس��ول الله)ص( تهران بزرگ هم طي سخناني در 
اين همايش با بيان اينكه »بسيجيان بايد همه مردم 
را با همه سليقه هاي فكري، سياسي و اعتقادي دور 
هم جمع كنند«، تصريح كرد: ارتش، سپاه و بسيج 
براي اين ايجاد نشده اند كه از خودشان دفاع كنند. 
آنها به وجود آمده اند تا از آحاد مردم ايران دفاع كنند. 
وي ادامه داد: بسيجيان بايد هر گوشه اي كه زمينه 
خدمتگزاري به مردم وجود دارد، وارد شوند، بدون 
آنكه بگوين��د اين حوزه و اين صحنه مال كيس��ت. 
البته كه ما براي اهداف رهب��ري فرزانه مان هزينه 
خواهيم شد و در راستاي سياست هاي رهبري عمل 
مي كنيم، اما در خدمتگ��زاري به مردم هيچ چون و 

چرايي نداريم. 
فرمانده سپاه محمد رسول الله )ص( تهران بزرگ 
با تأكيد بر اينكه »بايد نگاه و تفكر بسيجي را بسط 
داد«، خاطرنشان كرد: بسيجيان خادم مردم، چشم 
پاك ترين، باحياترين، عفيف ترين، با حجاب ترين 
و كم هزينه ترين مردم هس��تند و بايد همواره بار 
مردم را به دوش بكشند. س��ردار يزدي با نام بردن 
از برخي ش��هداي انقلاب و جنگ تحميلي، گفت: 
ما بايد به تأسی از شهدا، همه آنچه اين شهدا براي 
همرزمانش��ان به عنوان الگويي ماندگار داشتند را 
در خود جمع كنيم. آنها در دوران حيات با افتخار 
زيستند و با افتخار شهيد شدند. اگر مي خواهيم نه 
براي جايگاه و رتبه كه براي شبيه بابايي ها و همت ها 
شدن زندگي كنيم، بايد در خدمتگزاري مردم ايثار 

و ازخودگذشتگی داشته باشيم. 

    گزارش    

 پوپوليسم دامنگير برخي روحانيون 
تلاش براي جا انداختن عقايد مناف��ي با احكام ديني وقتي از زبان 
افراد معمم و روحانيون انجام ش��ود، يقيناً تأثيرگذاری بيش��تري 
خواهد داش��ت. برخ��ي روحانيون ني��ز براي گرفتن ژس��ت هاي 
روش��نفكري يا همراهي با جمعي كه از نظرش��ان مردم شناخته 
مي ش��وند و يا حب و بغض سياس��ي و جناحي، راغب هستند كه 
تفسيرهاي گزينشي و مطابق س��ليقه  عوام داشته باشند و در اين 
مس��ير گاه از احكام اس��لام هم عبور مي كنند. بي راه نيس��ت اگر 
مدعي ش��ويم امروز روحانيتي كه مي كوش��د مطابق سليقه  عرف 
مدنظر خود پي��ش رود، خطرش براي اس��لام كمتر از تلاش هاي 
دين ناباوران براي زدن بنيان دين نيست. اين چهره ها اسلام را رد 
نمي كنند، بلكه اسلام واقعي را آنچه خود مي دانند، معرفي مي كنند 
و طبيعي است رد غيرمستقيم گزاره هاي ديني به نام دين و توسط 
كسي كه لباس متولي دين بر تن دارند، كمتر از زدن مستقيم دين 
توسط مخالفان اسلام حساس��يت برانگيز خواهد بود و حتي مورد 
پذيرش هم واقع مي شود. بي آنكه بش��ود آنقدر بدبين بود كه اين 
روند را آگاهانه دانست، اما اين ناآگاهي باعث نمي شود كه از تأثير 

آن چشم بپوشيم. 
در هفته  گذشته روزهايي چند را جامعه رسانه اي و مجازي كشور 
درگير پخش اعترافات دختري رقاص از صداوسيما بود. برنامه اي 

كه اگر در فضاي مجازي هياهو نمي شد، چندان ديده نمي شد.
 س��روصداي اعتراضات تند به صداوس��يما براي پخش اعترافات 
دختري رقاص )بدون نشان دادن تصوير و اعلام هويت او( آنچنان 
بلند بود كه كمتر صدايي در تأكيد حرمت و جرم بودن كار آن دختر 

شنيده مي شد. 
حجت الاس��لام محمدرضا زائري مثل خيلي اوقات ديگر، صداي 
بلند اين جدل ب��ود. او اولويت را در برخورد با مفس��دان اقتصادي 
دانست و  نوشت كه »قرن ها مردم رقصيدند و برهنه شدند و رفتند و 
آمدند، اما دين آسيبي نديد... آنچه دين و ايمان را متلاشي و نظام را 
نابود مي كند لرزش كمر دختري نوجوان نيست؛ لغزش قلم قاضي 
كهنسال است!« كه مي شد گفت با اين حساب، قرن ها هم مفسداني 

مال مردم را خوردند و دين آسيبي نديد!
  در جايي ديگر مي گويد »اگر ديني بگويد عرق خور را بايد شلاق 
زد، ولي غارتگر اموال مردم را بايد رها كرد، من آخوند هم زير بار آن 
دين نمي روم« حرف هاي زائري مثل هميشه با مغالطه همراه بود.

 در دين نداريم كه تا وقتي تمام و كمال به احكام اقتصادي اسلام 
عمل نشده، احكام فرهنگي تعطيل باشد و دوقطبي سازي از احكام 
اسلام و تعطيلي يكي به بهانه عمل نشدن به ديگري ريشه ي ديني 
ندارد؛ گرچه در توئيتر و اينستاگرام طرفداران زيادي دارد! از طرفي 
اين روحاني معروف توجه نكرد كه جرم آن دختر رقاصي نيس��ت؛ 
جرم او رقاصي اروتيک در فضاي عمومي جامعه و اشاعه فحشاست، 
وگرنه محمدرضا زائري بايد بداند هر شب در ايران صدها مجلس 
عروسي در سالن هاي داراي مجوز با رقص برگزار مي شود و كسي 

آن را جرم نمي داند. 
اگر قرار است روحاني فرهنگي ما بين يک عمل و تبليغ آن فرقي 
نگذارد، نبايد به دانش حوزوي و حقوقي او ش��ک كرد؟! از طرفي 
چه كسي و كجا گفته بايد عرق خور را شلاق زد، ولي غارتگر اموال 
مردم را رها كرد؟! شدت بخشيدن به گزاره اي كه نيست و بعد رد 
آن، حكايت مغالطه پهلوان پنبه است. البته طبيعتاً سوت و كف هاي 
زيادي براي زائري زده شد، اما خوشامد ديگران، عقيده نادرست را 
درست نمي كند. همين روزهايي كه زائري درباره اين دختر رقاص 
مي گفت و مي نوشت، كيفرخواست 30 اخلالگر ارزي صادر شد و 
در هياهوي شبكه هاي اجتماعي ديده نشد. طبيعتاً داعيه دفاع از 
عملكردهاي نهادهاي متولي مبارزه با مفاس��د اقتصادي را نداريم 
و مواضع ما روشن اس��ت، اما يک طرفه به قاضي رفتن هم درست 

نيست. 
روحانيوني ديگ��ر در موضوعات ديگر در همين روزها كوش��يدند 
مطابق عرف مدنظر خود عمل كنند. يک عضو شوراي شهر تهران 
درخواس��ت آزادي بي حجابي براي توريس��ت ها را داشت. اين بار 
هم براي تأييد اين نظر س��راغ يک روحاني رفتند؛ حجت الاسلام 
غرويان در مصاحبه اي اعلام كرد كه »توريس��ت ها از نظر شرعي 
و فقهي جب��ري در اجراي موازين ديني ما ندارن��د، آنها مي توانند 
خودشان حجاب را اختيار كنند. « پاس��خ به غرويان ساده است. 
مبناي قانون حجاب در ايران، سالم سازی محيط جامعه است و نه 
الزاماً در نظر گرفته شدن خير و مصلحت فردي كه ملزم به رعايت 

حجاب مي شود. 
قانونگذار وجود ف��رد بی حجاب را مخل س��لامت اخلاقي جامعه 
تش��خيص داده و در اين ميان چه فرقي مي كند اين اخلال توسط 
فرد ايراني انجام شود يا غير ايرانی؟ مثلًا به غير ايرانی ها اجازه دهيم 
كه شما مي توانيد قانون توقف پش��ت چراغ قرمز را رعايت نكنيد؛ 
وقتي قانون براي امنيت جامعه است، چه فرقي مي كند كسي كه 

آن را نقض مي كند ايراني باشد يا خارجي؟!
حجت الاس��لام فاضل ميبدي هم از كساني بود كه در مورد پخش 
اعترافات تلويزيوني آن دختر رقاص گفت كه »بسياري از اقدامات 
صداوسيما خلاف سنت اسلام است. در زمان پيامبر توصيه مي شد 
منكر كتمان شود، نه اينكه در ملأعام اعتراف بگيرند. « روشن است 
كه فاضل ميبدي ميان فسق علني و گناه پنهان تفاوتي قائل نشده 
است. در اينس��تاگرام با دهها هزار فالوور ديگر جايي براي كتمان 
باقي مي ماند؟! مشي رسانه هاي اصلاح طلب در انتشار اين مصاحبه 
البته خلاف نظرش��ان در مورد س��خنراني امام جمعه ايرانشهر و 
ادعاي تجاوز به ٤۱ دختر در اين شهر بود كه گناه پنهان بود و در 
عين لزوم رسيدگي قضايي، براي حفظ حرمت خانواده ها و قربانيان، 
نبايد با آمار غلط و علني بيان مي شد و دادستان كل كشور هم تذكر 
داد كه ش��رع و قانون بر كتمان اين جرايم از جامعه اصرار دارد، اما 

ايراد كار امام جمعه ايرانشهر را نپذيرفتند. 
شخصی سازی دين، اصرار بر برداشت هاي س��ليقه اي و اقليتي را 
كل عرف قرار دادن و بر مبناي آن نظ��ر دادن، در نهايت به حذف 
دين از جامعه خواهد انجاميد. خطر اين تفسيرها براي دين يقيناً 
از اشاعه  فحش��اي آن دختر كمتر نخواهد بود. تفسير دين مطابق 
سليقه عوام خود نوعي پوپوليسم است كه دامنگير برخي روحانيون 

شده است. 

   تسنيم: برخي شنيده ها حاكي است در پي اظهارات اخير منتشر 
شده از سوي س��يد محمود علوي، وزير اطلاعات مبني بر اينكه نبايد 
با مفس��دان اقتصادي با تندي برخورد كرد، رهب��ر معظم انقلاب به 
وي هش��دار داده اند كه اين بيانات به »ضرر وزارت اطلاعات« و نيز به 
»ضرر اقتصاد ملي« اس��ت. علوي ۱6 تيرماه در جلسه شوراي اداري 
استان لرستان در سخنان خود گفته بود كه نبايد با متخلفان برخورد 
قهرآميز)تند( ش��ود، بلكه بايد با توجيه و راهنماي��ي از انحراف آنها 

جلوگيري كرد. 
    فارس: سيد اميرحس��ين قاضي زاده هاشمي، عضو هيئت رئيسه 
مجلس با بيان اينكه وجود حتي يک قاضي فاسد هم در دستگاه قضا 
مجاز نيست، گفت: اگر قوه قضائيه فاسد باشد، فساد در كشور فراگير 
مي شود و لازم است تا برخورد با فس��اد در اين قوه به صورت فردي و 

سيستمي صورت گيرد. 

با تأكيد بر لزوم برخورد قاطع با اخلالگران اقتصادي
پزشكيان: بايد اعلام جنگ اقتصادي شود

در جلس�ه س�تاد مب�ارزه ب�ا مفاس�د اقتص�ادي اي�ن موض�وع را 
پيش�نهاد دادم كه بايد اع�لام جنگ اقتصادي ش�ود؛ امريكا هرروز 
علي�ه اي�ران برنامه ري�زي مي كند ت�ا اقتصاد م�ا را زمينگي�ر كند. 
مسعود پزشكيان، نايب رئيس مجلس شوراي اسلامي در گفت  وگو با تسنيم با 
اشاره به وضعيت بازار ارز طي ماه هاي اخير، عمده مشكلات در بازار ارز را مربوط 
به قوانين داخلي دانست و اظهار داشت: متأسفانه برخورد قاطعي با اخلالگران 
بازار ارز صورت نمي گيرد؛ كسي كه مي تواند 30، ٤0 هزار قطعه سكه را بخرد و 
قيمت ها را تغيير دهد، متخلف است و بايد با او قاطعانه برخورد شود. پزشكيان 
با انتقاد از واردات تعدادي خودرو از س��وي برخي افراد و اختصاص ارز براي 
آن، گفت: بايد با افرادي كه خودروهايي را وارد كرده و سودهاي چندين برابر 
دريافت كرده اند، برخورد شود، اين وظيفه سيستم قانونگذاري و مديريتي 
است كه با آنها برخورد كند. وي با تأكيد بر اينكه سود ناشي از واردات كالاها به 
داخل كشور تا حدي قابل قبول است، افزود: وقتي سود چندين برابر مي شود، 
مداخله در اقتصاد كشور صورت مي گيرد و موجب به هم ريختن اقتصاد جامعه 
مي شود، مسئولان و مديران بايد نشست هاي متعددي در اين باره برگزار كنند 
تا مشكلات ريشه يابي شود. نايب رئيس مجلس تصريح كرد: بنده در جلسه 
ستاد مبارزه با مفاس��د اقتصادي اين موضوع را پيشنهاد دادم كه بايد اعلام 
جنگ اقتصادي شود؛ امريكا هر روز عليه ايران برنامه ريزي مي كند تا اقتصاد ما 
را زمينگير كند. پزشكيان در پايان خاطرنشان كرد: امريكا با تمام كشورها براي 
ضربه زدن به اقتصاد كشور ارتباط گرفته و قصد دارد تا اقتصاد ما را زمين گير 
كند، ما هم گاه و بي گاه كاري مي كنيم، با اين روند نمي شود اقتصاد كشور را در 

شرايط جنگ اقتصادي مديريت كرد. 

ژه
وی

مراحلس��اختیكخبردروغبهدست 
ضدانقلاب

 يک وكيل كه مدعي وكال��ت در پرونده هاي امنيتي و حقوق 
بشري و نيز عضويت در انجمن صنفي روزنامه نگاران است، در 
اكانت توئيتر خود خبر از قتل موكلش در زندان مي دهد. محمد 
آقاسي در مورد موكلش مريم فرجي مي نويسد: »پنج شنبه ۱٤ 
تير مريم فرجي كه به اتهام اجتماع و تباني ... در شعبه 26 دادگاه 
انقلاب به سه سال حبس و دو سال ممنوع الخروجي محكوميت 
يافته مفقود شده، اعتراض به حكم را شنبه تقديم دادگاه كردم، 
اما خانواده اش به همه ارگان ها سر زدند ولي اثري از او نيست. به 

نظر مي رسد موكلم به قتل رسيده باشد. «
از همين جا ظرفي��ت توئيتري ضدانقلاب پ��اي كار مي آيد و 

توئيت اين آقاي وكيل كه اكانتش را كمت��ر از 300 نفر دنبال 
مي كنند، به يكي از پربازديدهاي توئيتر فارسي مبدل مي شود. 
با اين حال هنوز مشخص نيست چه اتفاقي افتاده است. كاربران 
پاي همين توئيت سؤال مي پرسند و آقاي وكيل در جواب همه 
را به آينده حواله مي دهد. روشن نيس��ت وقتي خود او از وقوع 
امري مطمئن نيست، چرا به صورت عمومي منتشر مي كند! 
رسانه ها و پياده نظام مترصد فرصت حمله به نظام جمهوري 
اسلامي ايران تمام تلاش خود را براي پوشش حداكثري انجام 
داده اند. حالا ادعاي كذب وكيل پرونده همه جا پيچيده است. 
آمدنيوز مي گويد به گفته وكيل، »م. ف« در زندان به قتل رسيده 
است. اكانت كاربري وكيل دوباره وارد عمل مي شود و مي گويد 
وقوع قتل قطعي نيست. يعني تاكنون او بر پايه حدس و گمان 
اطلاع رسانی مي كرده است و با زدن توئيت هاي ناقص و البته 

جذاب براي معاندين، براي خود مخاطب جذب مي كرده است. 
او توئيت هايي توضيحي مي زند، اما جالب اس��ت هيچ يک از 
توئيت هاي بعدي با استقبال ضد انقلاب مواجه نمي شود. همه در 
حال بازنشر محتواي قبلي هستند. وكيل تازه مي گويد موكل در 
بازداشت نبوده و با قيد وثيقه آزاد بوده كه پنج شنبه هفته گذشته 
از منزل خارج شده و تا الان به خانه باز نگشته است و ما با خانواده 
به اين نتيجه رسيديم كه به قتل رسيده است! جالب آنكه تاكنون 
خانواده اين فرد در مورد سرنوشت او اظهارنظر رسمي نكرده اند 
كه مشخص شود سرانجام چه اتفاقي براي او افتاده است. اما اين 
ميان سوژه  خوبي براي ضدانقلاب ساخته شد و بعيد نيست در 
ليست هاي كشته سازي آينده كه ضدانقلاب به عنوان جنايات 
جمهوري اسلامي! منتشر مي كند، نام اين فرد را هم بي اعتنا به 

همه تكذيب هاي بعدي ببينيم. 

كبري آسوپار

پايگاه اطلاع رساني ارتش جمهوري اسلامي ايران

پيش نويس جديد قانون جام�ع انتخابات از س�وي دولت، مجلس 
و ش�وراي نگهبان تهيه ش�ده كه در صورت تصوي�ب در مجلس، 
بس�ياري از ابهام�ات و اش�كالات قان�ون فعل�ي را رف�ع مي كند. 
عباسعلي كدخدايي روز پنج شنبه در گفت وگو با ايرنا درباره قانون جامع 
انتخابات افزود: در اين زمينه همكاري خوبي بين دولت، مجلس و شوراي 
نگهبان ايجاد شد و رئيس مجلس شوراي اسلامي كميته اي را در مجلس 
تشكيل داد كه با استفاده از نظرات دولت و شوراي نگهبان و نمايندگان 
پيش نويسی تهيه شود. سخنگوي شوراي نگهبان گفت: اگر مجلس زودتر 

آن را بررسي كند، اميدواريم كه تا پايان امسال قانون جامع انتخابات را 
داشته باش��يم تا بتوانيم در انتخابات مجلس، رياست جمهوري و بقيه 
انتخابات اجرايي كنيم.  كدخدايي افزود: بسياري از اين ابهامات يا اشكالاتي 
كه در قانون قبلي داشتيم در پيش نويس جديد رفع شده است البته منوط 
به اين است كه مجلس هم اين اشكالات را بپذيرد و به آن رأی دهد. وي 
يادآور شد: اگر اين كار انجام شود، بسياري از اشكالات انتخابات در سال 
آينده برطرف مي شود اما اگر امسال تمام شود و اين ايرادات برطرف نشود 
ديگر معلوم نيست كه سال آينده بتوانيم به اين قانون برسيم و متأسفانه بايد 

شاهد همين اشكالات باشيم. سخنگوي شوراي نگهبان درباره الكترونيكي 
شدن انتخابات هم گفت: در حوزه الكترونيكي شدن انتخابات، آنچه براي 
ما مهم است پاسداري از رأی مردم است، يعني در حوزه الكترونيک اگر 
كوچک ترين غفلتي شود، آراي مردم كه به تعبير رهبر معظم انقلاب حق 
الناس است، از بين مي رود و ما ديگر نمي توانيم كنترل لازم را داشته باشيم. 
كدخدايي افزود: براي ما فقط تأمين امنيت داده های انتخاباتي مهم است؛ 
به هر شكل كه دوستان ما در وزارت كشور بتوانند نظر ما را تأمين كنند، ما 

آمادگي داريم كه انتخابات الكترونيكي باشد.  

 رفع بسیاري از ابهامات با پیش نویس قانون جامع انتخابات
      خبر


